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De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de Drept a Universitații

București | Rareș Rusu, a șasea nota a generației sale: Am șansa de a face Dreptul

în preajma unor oameni cu o bogata experiența, care au demonstrat în repetate

rânduri ca profesionalismul poate deveni un mod de viața. Într-un asemenea mediu,

orice este legat de performanța este prețuit

Rareș Rusu a decis sa se îndrepte catre o facultate de drept spre finalul liceului, atunci când, sub

imperativul apasatorului îndemn „alege-ți drumul în viața”, a conștientizat ca indiferent de alegerea facuta

exista riscul unui compromis, nefiind înca la vârsta la care decizia sa fie una foarte bine argumentata.„În

fapt, suprinzi o imagine în lumini și umbre a propriei persoane care trimite la ansamblul pasiunilor,

calitaților, dar și al naravurilor ce te fac unic și te lupți ca viitoarea ta profesie sa corespunda cât mai bine

acestei radiografii interioare. Suprapunerea perfecta este rara (poate și indezirabila?), însa acest fapt nu

trebuie sa încetineasca lupta pentru identificarea drumului potrivit. Astfel, am speranța ca Facultatea de

Drept va raspunde cu succes dorinței mele de a ajuta oamenii de lânga mine și de a le face viața macar cu

puțin mai buna, de a cunoaște legile care ne ordoneaza societatea, dar cu care „facem cunoștința” doar la

nevoie și de a încerca sa aduc, la rândul meu, litera legii acolo unde este dezordine”, a declarat tânarul,

intervievat de 

Biz

Lawyer. 

În clasa a XI-a, a stabilit ca va susține admitere la Facultatea de Drept din cadrul Universitații din București.

Imediat ce a pașit în ultimul an de liceu a început pregatirea în acest sens, la cele doua materii pe care se axeaza

examenul la aceasta instituție de învațamânt: Limba româna și Economia. „Relativ târziu, ar spune unii, dar pâna

atunci variante precum Literele sau Medicina înca îmi suscitau interes. Nu a fost un proces facil eliminarea

celorlalte facultați din lista mea de opțiuni, dar, în același timp, l-am dus la îndeplinire fara regrete. Deși pregatirea

pentru examen a fost solicitanta și pe alocuri era chiar germenele unor îndoieli cu privire la alegerea pe care o

facusem, gândul ca am luat în calcul atât paleta larga de profesii care nu întazie sa apara dupa terminarea

Dreptului, cât și certitudinea acumularii unor cunoștințe și experiențe unice îmi oferea liniște”, își amintește Rareș.

Admiterea a fost trecuta cu succes, obținând 80 de puncte, a șasea nota a generației care a susținut examenul în

2020. Rezultatul nu l-a lasat impasibil, dimpotriva, tânarul a privit acest punctaj ca pe o linie de sosire, care și-a

facut apariția dupa un maraton de aproape un an, încarcat de ore de studiu, neliniști și prea multa cafea.

„A fost totodata un moment în care am simțit ca tensiunea întrebarii intru sau nu? se disipa și pot privi efortul

trecut facând pereche cu acest final îmbucurator. Mai mult decât atât, am fost împins și de avântul nascut de

convingerea ca munca mea nu a fost în zadar și ca, dupa saptamâni aparent interminabile, m-a condus catre un

deznodamânt favorabil. Cu toate acestea, punctajul și poziția mea în clasament și, cred eu, aceste numere atribuite

fiecarui candidat în urma unui examen  reprezinta doar o etapa în evoluția noastra. Satisfacția sau dezamagirea

unui rezultat, deși copleșitoare de cele mai multe ori, nu trebuie sa tulbure perspectiva orientata catre viitor, caci

spiritul și potențialul unei persoane nu sunt cuantificabile și nu trebuie inhibate sau exaltate de un rezultat obținut
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la un examen”, considera studentul.

 

Descopera oportunitațile de recrutare de pe LegiTeam! GRATUIT.

 

   

Chiar daca a parcurs primul an de facultate, Rareș se considera și acum licean al Colegiului Național de

Informatica „Tudor Vianu” din București pe care l-a absolvit în 2020. A avut șansa de a face gimnaziul tot acolo,

așadar liceul a fost cel de-al doilea capitol al formarii sale în aceasta școala și opt ani din viața lui sunt indisolubil

legați de „Tudor Vianu”.

„Referindu-ma strict la clasele 9-12, am încercat din rasputeri sa nu las oportunitațile sa treaca cu indiferența pe

lânga mine, am participat la olimpiade și am cautat constant sa ma bucur de ce îmi oferea viața de liceu. Am fost,

cred eu, solicitat suficient de mult, psihic și intelectual, încât trecerea de la liceu la facultate sa nu devina un abis

terifiant între doua lumi complet diferite. În termeni mai colocviali, am fost “ținut în priza”, provocat din toate

direcțiile și am fost nevoit sa ma adaptez, sa îmi schimb viziunea despre oamenii din jurul meu, despre lume în

general și, poate cel mai important, despre mine”, spune tânarul.

A debutat în studenție în plina pandemie

Rareș și-a început viața de student în plina pandemie, iar acest fapt i-a „furat” din placerea de a descoperi cu

adevarat ceea ce înseamna sa treci într-o noua etapa din viața. Un moment special l-au reprezentat examenele

semestriale pe care le-a susținut, sesiunea, din punctul sau de vedere, neavând nimic comun cu vreo experiența

anterioara. „Cuvântul sesiune nu este o necunoscuta nici macar pentru elevii de liceu sau chiar mai mici și este

asimilat, la vârste la care facultatea înca e la ani-lumina departare, stresului, oboselii și efortului intelectual. Luna

de zile pe care am parcurs-o odata cu sesiunea a confirmat într-o mare masura zvonurile ce ii preceda cu mult

apariția. Carți întregi de învațat, agitație și ore în șir de recapitulat. E o perioada în care îți gasești cu greu

echilibrul, însa te determina sa te adaptezi, sa reacționezi prompt în fața noutaților și sa îți gestionezi din ce în ce

mai bine emoțiile. Din fericire am dus la bun sfârșit aceasta luna și rezultatele pe care le-am obținut m-au

recompensat pentru munca depusa”, mai spune studentul.

Rareș precizeaza ca, cel puțin la nivel de principiu, oricine se așteapta ca mediul academic sa vina cu elemente noi

în comparație cu învațamântul preuniversitar, de la sistemul de notare la numarul considerabil mai mare de colegi

și de profesori cu care intri în contact în mod regulat.

„Particularizând la situația actuala, într-o lume ce înca își cauta busola dupa șocul pandemiei, eram sigur ca viața

de student va fi diferita, din toate punctele de vedere. Diferita fața de liceu, dar diferita și fața de studenția din

vremuri la care facem referire folosindu-ne de termenul „normalitate”. Astfel, am evitat sa am așteptari cu privire
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la viața de student care urma sa înceapa; știam doar ca traim cu toții ceva irepetabil și suntem obligați sa înaintam 

în ritmurile oscilante ale surprizelor pe care nu avem cum sa le anticipam. Poate tocmai de aceea trecerea de la

liceu la facultate nu a reprezentat un marcant punct de inflexiune pentru mine, ținând cont și de maniera în care s-a

desfașurat ultimul semestru al clasei a XII-a – online, pe diverse platforme, scrutând conexiunea la internet. În ce

ma privește, înca aștept începutul veritabil al facultații și cred ca abia atunci ma voi putea pronunța în legatura cu

puntea dintre facultate și liceu. Un student la Drept sta ore nenumarate în fața unui laptop în timp ce își ia notițe la

cursul pe care îl audiaza, se gândește la faptul ca înca nu a pașit în propria facultate și pleaca dupa-amiaza la

biblioteca cu speranța ca schimbarea decorului casnic va determina o creștere substanțiala a randamentului sau.

Personal, am luat drept reper scenariul dezamagitor în care pandemia și facultatea online devin un cuplu strâns

pentru o lunga perioada de timp. Astfel, întregul meu program graviteaza în jurul acestei realitați, care speram ca

se va ameliora, și creeaza un tandem online-offline – dupa o saptamâna de cursuri și seminare așezat la același

birou, o sâmbata cu prietenii în parc îmi reîncarca bateriile; dupa un curs întrerupt de o conexiune slaba la internet

îți suni un coleg în speranța ca el a avut mai mult noroc și așa mai departe. Trebuie sa recunosc ca maniera în care

m-am adaptat la schimbarile aduse de pandemie a fost inconsecventa și fragmentata în trepte inegale. De fapt, nu

am siguranța nici macar acum ca m-am adaptat complet acestei lumi noi care nu contenește sa își schimbe

infațișarea. Ma liniștește însa gândul ca, în ciuda amplorii efectelor pandemiei asupra planetei, aceste tehnici de

„îndulcire” a realitații vor deveni la un moment dat desuete și de domeniul trecutului”, nuanțeaza tânarul.

  

 

Citește pe In-house Legal Romania:

 →         Meet the Professionals | Din vorba în vorba cu Roxana Buture,  Legal      Manager Nestlé Romania: Consider ca frumusețea Nestlé consta  în      diversitate. Mai multe

categorii de produse, mai multe modele de       business aduc mai multa complexitate juridica, ceea ce ne ține  antrenați      și mereu pregatiți pentru orice provocare

              

 →       Meet the Professionals | Din vorba în vorba cu Alex Potlog, Legal     Director AbbVie pentru UK și Irlanda: Experiența mea în industria farma  a    însemnat

colaborarea cu oameni extrem de inteligenți și talentați,     pentru care prioritatea o reprezinta pacienții. Am vazut o industrie     acționând proactiv la nivel global,

demonstrând viziune și curaj,     angajata la toate palierele societații și contribuind semnificativ la     efortul colectiv de a depași aceasta situație dificila

 
             

 

 →        De vorba cu unul dintre cei mai experimentați profesioniști ai      Dreptului, inclus de Legal 500 pe lista celor mai influenți General      Counsels din Europa Centrala și

de Est | Radu Culic, Head of Legal la      Roche România: Cheia de bolta este mentalitatea membrilor echipei      juridice pe care o coordonez. Noi spunem „da, este posibil

daca...” și      nu, „nu se poate pentru ca...”

              →          Provocarile unei fuziuni în industria farma, gestionata integral   de      juriștii interni ai companiei. Cum a lucrat echipa condusa de    Mihaela     Scarlatescu,

Head of Legal and Compliance Director la    Farmexim &     Help Net în proiectul integrarii unui lanț regional    de farmacii

 →     Meet  the Professionals | Elena Iacob, Head of Legal and Compliance -    Alliance Healthcare: Prețuiesc oamenii, în toate reușitele ei au un  rol   esențial. Performanța nu

este doar despre rezultate, cifre, ci și   despre  spiritul echipei, interacțiune și colaborare, despre încredere   și  emoții. Avocatul intern nu mai este doar un consultant, el a 

devenit  un  un veritabil partener de discuții în cadrul procesului  decizional  al  companiei, este parte din decizie

 

În ceea ce privește drumul în cariera, Rareș are în vedere, în acest moment, atât profesia de judecator, cât și pe cea

de avocat. „Însa cu trecerea timpului și odata cu acumularea de experiența în cadrul stagiilor de practica și de

cunoștințe teoretice plaja opțiunilor va suferi sigur modificari. Singura mea experiența hands-on cu mediul juridic

s-a concretizat în câteva zile de practica la Judecatoria Sectorului 4, însa aștept cu interes momentul în care voi fi

implicat în activitațile unei firme de avocatura. Poate viziunea mea este împartașita doar de o minoritate, însa mi se

pare mult prea devreme ca masteratul sa fie unul dintre gândurile unui student care abia se împrietenește cu

alfabetul juridic. Voi urma cel mai probabil un program de master, însa, momentan, pot declara acest lucru doar la

nivel principial. În ce privește ramurile dreptului, din paleta restrânsa de materii cu care am intrat în contact,
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materiile dreptului public îmi atrag cel mai mult atenția, precum dreptul constituțional sau dreptul administrativ”,

detaliaza studentul.

Rareș considera ca este esențial ca în domeniul juridic sa nu te limitezi la o singura perspectiva, la o singura opinie

sau la un singur manual. De aceea crede ca studiile în strainatate au adus în ecuație contactul cu viziunile unor

specialiști straini și cu un mediu ce alimenteaza stabilirea unor linii de comparație între bagajul de cunoștințe cu

care ai plecat de acasa și mentalitatea de afara.

„Sistemul românesc de învațamânt înca este capabil sa ma stimuleze și am certitudinea ca mai am multe de învațat

și în țara, însa ramân deschis provocarilor și nu voi avea un „nu” categoric în fața unei oportunitați de a studia sau

de a ma specializa peste hotare. Deoarece studiem îndeaproape organizarea și funcționarea unor autoritați

fundamentale ale caror nume sunt menționate constant în spațiul public, precum Parlamentul sau Curtea

Constituționala, cursul de Instituții politice din acest semestru ma ajuta sa înțeleg ansamblul pe care se structureaza

democrația noastra. Când am ajuns la Drept, o dorința de-a mea a fost sa înțeleg mecanismele care se afla în spatele

termenului de „stat” și în ce fel se armonizeaza acestea, iar datorita acestui fapt cursul de Instituții politice îmi

atrage foarte mult atenția. Deși amanuntele sunt numeroase, iar cercetarea, în fapt, nu se termina niciodata, ma

încanta totuși ca lumea în care am trait pâna acum a dobândit tușe mai bine definite, iar logica instituționala, pe

care o urmaream înainte ca un simplu spectator, capata din ce în ce mai mult sens. Singurele persoane din

domeniul juridic pe care le cunosc sunt profesorii de la facultate și fiecare dintre aceștia reprezinta într-o oarecare

masura un model pentru mine, deoarece extrag elemente ce îi caracterizeaza, fie aparținând evoluției profesionale,

fie calitați morale, care simt ca mi se potrivesc cel mai bine sau pe care le admir. Am șansa de a face Dreptul în

preajma unor oameni cu o bogata experiența, care au demonstrat în repetate rânduri ca profesionalismul poate

deveni un mod de viața, iar într-un asemenea mediu orice este legat de performanța este prețuit”, menționeaza

studentul.

 

 Intra pe portalul de concurența pentru mai multe articole referitoare la proiectele avocaților din aceasta arie de practica

 

 

Rareș subliniaza faptul ca pandemia i-a demonstrat ca trebuie sa aiba mintea deschisa tot timpul și ca cel mai nociv

lucru este sa devina dependent de un mediu sau de un mod de viața. „Acum mai bine de un an pandemia a

schimbat culoarea semaforului, iar întreg globul a așteptat ca verdele sa reapara. În tot acest timp, am fost cu toții

nevoiți sa ne întoarcem la drawing board și sa reconfiguram maniera în care învațam, ne cunoaștem sau ne

plimbam printr-un mall. Mai mult decât atât, m-a învațat sa fiu recunoscator pentru micile placeri ale traiului

cotidian, precum o plimbare în parc sau un meci de baschet cu prietenii”, arata tânarul.

Pentru studentul la Drept lipsa socializarii a fost unul dintre cele mai mari dezavantaje pe care le-a generat

pandemie. „Deși nedorita de nimeni, izolarea în propriul birou ore sau chiar zile în șir nu mai este o excepție în

viața multora. Totodata, eficiența și puterea de concentrare scad considerabil, iar rutina creata nu mai este doar o

sursa de plictiseala, ci o bariera aproape insurmontabila în calea unei munci productive. În ultimul rând și poate cel

mai important aspect, calitatea procesului de predare și testare este pusa sub semnul întrebarii. Problemele tehnice,

supraîncarcarea prelegerilor sau prezentarea prea schematica, durerile de ochi sau de spate – toate joaca un rol în

formarea unui gust amar despre experiența academica, experiența care confera prea rar satisfacție celor implicați ”,

atrage atenția tânarul.

Curajul, încrederea de sine și consecvența sunt ingredientele esențiale pentru reușita

Pentru cei care i-au în calcul posibilitatea de a urma cursurile unei facultați cu profil juridic, Rareș are câteva
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sfaturi importante. „Din partea tânarului care a privit plin de emoție cum examenul de admitere se apropie din ce în

ce mai mult, curajul, încrederea de sine și consecvența sunt ingredientele esențiale pentru reușita.  Din partea

tânarului student, hotarârea și echilibrul trebuie sa stea la temelia deciziei de a da la Drept.

Aș putea spune ca este o facultate full-time care te absoarbe în angrenajele ei și nu îți lasa foarte mult timp pentru

activitați și pasiuni extrajuridice, astfel încât este ideal ca decizia de a da la Drept sa fie cât mai ferma posibil.

Puține sunt aspectele pe care le cunosc în legatura cu dinamica pieței muncii, altele decât pareri general împartașite

ce privesc tradiționalele profesii juridice, precum avocații sau judecatorii, sau perspective neavizate formate la

vârste când „piața muncii” reprezenta o simpla alaturare de cuvinte auzita adeseori la radio. Bazându-ma deci pe

acestea, cred ca un fost student de la Drept întâmpina mai puține obstacole decât absolvenții altor facultați odata

intrat în „hora” cautarii unui loc de munca, ținând cont bineînțeles de individ și de pregatirea acestuia.

O societate civilizata nu poate funcționa sub semnul anarhiei, așa ca legea va fi întotdeauna prezenta în viața

noastra, indiferent daca o agream sau nu, și, implicit, cunoscatorii acestei legi. Astfel, un absolvent de Drept va

putea sa își valorifice oricând cunoștințele, caci bunul mers al unui stat se bazeaza, printre altele, și pe domeniul

juridic”, concluzioneaza tânarul.

Intra    pe LadyLawyer.ro și afla mai multe despre activitatea,                                                                    preocuparile    și                proiectele           doamnelor        avocat

din           cele         mai                       importante                         firme      de  pe            piața           locala
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